
 

 

 

Zápis z jednání  
Komise HZS ČSJ 

 
Jednání se uskutečnilo dne 29.2.2024 od 20:00 on-line přes MS Teams. 

   
Přítomni: Marek Pavlovský, Martin Soušek (11), Josef Sosnovec (12), Jan Tlášek (13), František 

Viták (14+15 omluven),  Jiří Petr (16+17), Radek Satranský (18+19), Petr Přikryl, Richard 
Kafka (20), Jakub Rozsypal (22), Radim Vašík (21), Lukáš Vavrla (24),  

Hosté:  Robert Kába, Jan Krejčiřík , Petr Novotný, Petra Kafková 

 

Program jednání: 
1. Odstoupení předsedy komise 
2. Směřování HZS, Návrh úprav dokumentů  
3. Plánované školení HZS na jaro 2024 

 
Schůzku vedl Marek Pavlovský (pověřený člen VV vedením komise) 
 

1 Pavlovský podal informaci o rezignaci Roberta Káby na funkci předsedy 
Vzhledem k tomu, že se nyní jedná o bouřlivé přechodné období, bude 
předseda jmenován pravděpodobně až po ukončení sezóny. 
Přechod na regionální uspořádání: v této sezóně bude platit smíšený přístup 
současně přes KSJ a současně přes regiony. Členy komise HZS zůstávají 
stávající krajští náčelníci, pokud regionální organizace nedoporučí jinou osobu 
jako člena komise HZS. Na konci sezóny provedeme vyhodnocení. 
Za JM je plánovaná změna krajského náčelníka: Barbora Krejčiříková. Změny v 
sestavě komise jsou v kompetenci pověřeného člena VV (Marka Pavlovského) 
 

I 
Žádný úkol 

2 Pavlovský představil svoji vizi přeměny struktury směrnic. Na toto téma 
proběhla diskuse. Některé body jsou sporné a jsou stále diskusi otevřeny. 
Body ohledně komise HZS 

- Komise HZS je odbornou komisí ČSJ dle stanov ČSJ, strukturu komise, 
členství v komise je definováno a stávající směrnice C15 je tedy v 
rozporu se stanovami ČSJ, 

- Náplň komise HZS je dána Organizačním řádem (je možné navrhnout 
Výkonnému výboru ČSJ úpravy tohoto řádu), 

- Hlavní poslání komise HZS je spolupráce s pořadateli závodů, 
organizace a metodické vedení školení ohledně bezpečnosti v 
jachtingu, výcvik a evidence “naší” kvalifikace záchranář, 

- Komise HZS nemá živnostenské oprávnění “Vodní záchranářská 
služba” a nemůže poskytovat tuto službu třetím stranám. Rovněž není v 
plánu v dohledné budoucnosti tento přístup měnit, 

- Komise HZS není zdravotní službou ve smyslu zákona o zdravotnických 
službách,  

- Stanovisko MD z roku 2015 ohledně plavby výjimky z §6 vodního 
zákona pro plavbu člunů s vlajkou HZS je sice pěkně napsaný 
dokument, ale pravděpodobně nemá žádnou právní oporu,  

- Za organizaci záchranného systému a bezpečnosti při závodě je 
odpovědný pořadatel (viz Soutěžní řád). Ten si může rozhodnout, zda a 
jak využije osoby s “naší” kvalifikací záchranář (na základě svých 
požadavků a očekávání a na základě vztahů s plavební správou), 

- Požadavky na trenérské (doprovodné) čluny stanovuje pořadatel 
závodu na základě povolení akce a stanovisek DOSS (vodoprávního 
úřadu a plavební správy), 

I 
Úkol 
Pavlovský: 
připravit 
návrh nebo 
osnovu 
nových 
směrnic 



 

 

- Odpovědnost za záchranu v rámci tréninku je široké téma se spoustou 
nezodpovězených otázek, budeme řešit s TMK 
  

 Body ohledně kvalifikace záchranář: 
- Kvalifikace záchranář bude určena pro všechny členy ČSJ (rozhodčí, 

funkcionáře závodu, trenéry, závodníky), kteří se podílejí na 
bezpečnosti při jachtařských aktivitách, 

- Kvalifikaci můžeme rozdělit do několika tříd (například školitel, zkušený 
záchranář, méně zkušený záchranář, asistent záchranáře), 

- Kvalifikace záchranář není podkladem pro vydání živnostenského listu, 
ani v dohledné době toto neplánujeme, 

- Rozsah teoretického školení zůstane zachován ve stávající formě 
(jednodenní školení). Zejména co se týče nákladů na toto školení, 

- Systém praktického výcviku sice musíme rozpracovat, ale v praxi to 
však (bez ohledu na text směrnice) bude jako vždy o hrstce jednotlivců, 
kteří budou ochotni a s nasazením vést tento praktický výcvik a 
kandidáty a stávající záchranáře budou motivovat k prohlubování svých 
dovedností, 

- Spolupráci s profesionálními organizacemi (například s Honzou 
Sedláčkem) se nebráníme, pokud má pořadatel školení zájem a 
finance, tak naopak vřele doporučujeme.  

- Vlajku HZS jako symbol, na který jsme hrdí, zachováme. Ostatní 
symboly (odznak, průkazka, mikina) zrušíme. 

- Podmínky, kdy může člun vtyčit vlajku HZS, zapracujeme do směrnice 
na základě stávající praxe 

 

 

3 Plánovaná školení a další akce spojené s bezpečností: 
 
YC Doksy, školení HZS, Sobota 9.3.2024: 
Vede Jiří Petr, přihlášeno je 45 frekventantů, stav je naplněn, nelze již žádného 
účastníka přidat. 
Na akci přispěje komise HZS částkou cca 10 tis z rozpočtu komise 
 
Třemošnice, setkání rozhodčích a pořadatelů závodů, Sobota 9.3.2024 
V programu je bod bezpečnost a organizace závodů, výše uvedenou 
problematiku budeme řešit v širším kruhu a tváří v tvář.  
Termín koliduje se školením HZS v Doksech 
 
Rozkoš, školení HZS, víkend 26.-28.4.2024 nebo pouze sobota 27.4.2024 
Na Rozkoši nutně potřebují vyškolit záchranáře, protože místní jednotka VZS 
ČK byla zrušena. Původní plán bylo objednat celé školení u Honzy Sedláčka v 
rozsahu 2,5 dne. Náklady na toto školení jsou ovšem za hranicí možností 
pořádající klubu. V rámci jednání byla diskutována možnost udělat toto školení 
jednodenní ve formátu dle stávající směrnice (podobně jako v Doksech) 
Na akci přispěje komise HZS částkou cca 10 tis z rozpočtu komise (obdobně 
jako při školení v Doksech) 
 
Nechranice, YC CERE, začátek června 
YC Cere (Franta Bauer) bude pořádat školení HZS za podpory Honzy 
Sedláčka. Více informací poskytneme, případě kontaktujte organizátora 
školení.  
Forma finanční podpory pro toto školení bude upřesněna.  
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Zapsal: Marek Pavlovský, verze 2024-03-03 


